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Palmu Pasi

Lähettäjä: Vanhusneuvosto
Lähetetty: 10. syyskuuta 2019 11:02
Vastaanottaja: Palmu Pasi
Aihe: VS: Lausuntopyyntö Tampereen raitiotien rakentamiseen liittyvistä

katusuunnitelmista: Hatanpään valtatie, Suvantokatu ja Aleksanterinkatu

Hei,

vanhusneuvoston lausunto alla,

Kirsi

Vanhusneuvoston lausunto Tampereen raitiotien rakentamiseen liittyvistä katusuunnitelmista: Hatanpään valtatie,
Suvantokatu ja Aleksanterinkatu.

Tampereen vanhusneuvoston työjaosto käsitteli lausuntopyyntöä ja siihen liittyvää aineistoa kokouksessaan
9.9.2019. Vanhusneuvosto viittaa aikaisempiin raitiotien linjaussuunnitelmiin antamiinsa lausuntoihin (mm.
2.12.2018 Niemenrannan suunnittelusta antamaansa lausuntoon) ja korostaa edelleen sitä, miten tärkeää
ikäihmisille on turvallinen ja esteetön pääsy pysäkille.

Tampereella 10.9.2019

Tampereen vanhusneuvoston työjaosto

Tarja Jokinen
puheenjohtaja

Juha Salonen
varapuheenjohtaja

Lähettäjä: Palmu Pasi <Pasi.Palmu@tampere.fi>
Lähetetty: perjantai, 30. elokuuta 2019 16:09
Vastaanottaja: kirjaamo.pirkanmaa@ely-keskus.fi; Pirkanmaan pelastuslaitos
<pirkanmaanpelastuslaitos@tampere.fi>; Pirkanmaan maakuntamuseo
<Pirkanmaan.maakuntamuseo@tampere.fi>; Vanhusneuvosto <Vanhusneuvosto@tampere.fi>; Karojärvi Hanna M
<hanna.karojarvi@tampere.fi>; pirkanmaa@yrittajat.fi; info@tampereenkauppakamari.fi;
toimisto@tamperetunnetuksi.fi; mika.veko@matkahuolto.fi; tuomo.kojo@lal.fi; tsky.ry@gmail.com; kirjaamo.sisa-
suomi@poliisi.fi; jokke.laine@gmail.com
Aihe: Lausuntopyyntö Tampereen raitiotien rakentamiseen liittyvistä katusuunnitelmista: Hatanpään valtatie,
Suvantokatu ja Aleksanterinkatu

Hei,

pyydämme lausuntoanne liitteenä olevan lausuntopyynnön mukaisesti liitteenä olevista
katusuunnitelmaehdotuksista.

terveisin,
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Pasi Palmu
katuinsinööri
040 801 6812
pasi.palmu@tampere.fi

Kaupunkiympäristön palvelualue
Kaupunkiympäristön rakennuttaminen ja ylläpito
Frenckellinaukio 2 E
PL 487
33101  TAMPERE
www.tampere.fi



         Tampereen vanhusneuvosto 

         Esittelijäsihteeri Kirsi Nurmio 

         Puh. 040 806 3135, S-posti: kirsi.nurmio@tampere.fi 

  

 

 

 

MUISTIO 

Aihe: Vanhusneuvoston työjaoston kokous 

Aika ja paikka: maanantai 9.9.2019 klo 11-12, rh 4, virastotalon 5. krs 

Osallistujat: Tarja Jokinen, Juha Salonen, Kirsi Nurmio 

 
Asiat 
 

1. Käytiin läpi vanhusneuvoston seuraavan kokouksen asiat 

a. kokous alkaa jo klo 12 ja alussa valokuvaus 

b. kulttuuripääkaupunkihanketyöpaja 

c. aloitteet ja selvityspyynnöt esitellään kokouksessa alustavasti ja niistä käydään 

keskustelu: itse aloitteet tuodaan lokakuun kokoukseen.  

d. syksyn tilaisuudet: Hyvän mielen seminaari pidetään joko to 12.12. tai pe 13.12.; 

eläkeläisvaltuuston kokous pidetään 4.11. kulttuuri ja talous -teemalla 

e. uuden puheenjohtajan valitseminen paikkoihin: tulevaisuustyöryhmä, 

veteraaniasioiden neuvottelukunta, erityisasumisen työryhmä 

 

2. Loppukesän ja alkusyksyn tapahtumat 

a. työjaostolle järjestetään apo Jäntin tapaaminen lokakuussa 

b. 2.10. klo 13 Härmälän kirkkokerho kirkossa (osoite Talvitie 26) 

c. japanilaiset virastotalolla to 12.9. klo 9.30, rh 3: työjaosto hoitaa. 

 

3. Päätettiin lausua Hatanpään ratikkalinjauksista, että esteetön kulku pysäkille on keskeisintä. 
 

4. Muissa esille tulevissa asioissa nousi yli 80-vuotiaiden karaokekisa. 
 

5. Seuraava kokous pidetään 7.10.2019 klo 11 virastotalon Maisterissa (esittelijäsihteeri hakee 
aulasta) 



Vanhusneuvosto kuuli kokouksessaan 13.2.2019 Pöyry Oy:n Markus Kytölän ja VR Trackin Jukka Heinosen
alustuksen Niemenrannan raitiotiehankkeen katu - ja rakennussuunnitelmista ja päätti, että laatujaosto laatii
tämän keskustelun ja aiemmin keskustellun perusteella lausunnon pyydetysti yhdyskuntalautakunnalle.

Lausunto:

Vanhusneuvosto pitää hyvänä, että pyörä- ja jalankulkuväylät on toisistaan erotettu ja pyörätie on
yksisuuntainen. Haasteena on se, miten pyöräilijät saadaan noudattamaan yksisuuntaisuutta.
Vanhusneuvosto huomioi positiivisesti, että esteettömyysasiamiestä on konsultoitu ja hänen
huomautuksensa esim. rotvallikivien käytön osalta ovat vaikuttaneet suunnitelmiin. Samoin puurivejä ja
pensasosioita viihtyisyyden tuojana pidetään hyvänä.

Federleynkadun alkupään sekaliikenneosuuden toimivuus pohdituttaa, varsinkin talvisaikaan. Myös 800 m
pysäkkiväliä Federleynkadun alkupäässä vanhusneuvosto pitää etenkin huonojalkaisten ikäihmisten
näkökulmasta liian pitkänä, Federleynkadun loppupään ja Kehyskadun 500 m on ihan minimi esim.
rollaattorin avulla kulkevalle ikäihmiselle. Ei ole hyötyä siitä, että pysäkki ja vaunut ovat esteettömiä (mitä
vanhusneuvosto sinänsä pitää erittäin hyvänä), mikäli ratikkaan ei jaksa kotoa kulkea.

Vanhusneuvostosta oltiin kokouskeskustelussa huolissaan esim. taksien kulusta ikäihmisiä kotoa hakemaan,
mutta taksien ym. kulku on kuulemma järjestetty asuinkaduilta. Vanhusneuvosto kysyi myös bussiliikenteestä
ja sai kuulla, että joitain bussilinjoja on tarkoitus jättää. Bussilinjoista voi myös antaa joukkoliikenteelle
palautetta.

Tampereella 21.2.2019

Tampereen vanhusneuvoston laatujaosto

Arja Ojala Juha Salonen
puheenjohtaja varapuheenjohtaja


